
 
Kulturnämnden 
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2025-01-21 

Protokoll 1/2025 

fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 21 
januari 2025 kl. 15:30-16:15, Stadsarkivet Kungsklippan, rum 
Asplund 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Esme Güler (S) 
Marja Sandin-Wester (MP) 
Kristina Lutz (M) 
Hanna Werner (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Marre Mayr (V) ersätter Ida Bengtzon (V) 
Niclas Peyron (L) ersätter Isabel Smedberg-Palmqvist (L) 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) 
Bengt Gustafsson (S) 
Magnus Nilsson (V) 
Oscar Sameland (M) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Marie Norlander Personalföreträdare 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Andreas Ericsson Borgarrådssekreterare 
Maria Högwall Arkivarie 
Samuel Beraki Praktikant 
 

Justerare Torun Boucher (V), Kristina Lutz (M) 
 
 

Paragraf §§1-7, §§10-18 
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Sekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 1 
Fastställande av dagordning och val av 
protokolljusterare  

Beslut  
Kulturnämnden fastställer dagordningen och utser Kristina Lutz 
(M) att tillsammans med Torun Boucher (V) justera dagens 
protokoll. 
Nämnden beslutar att medge närvarorätt för praktikanten Samuel 
Beraki. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  
KUL 2024/1 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturnämndens 
sammanträde den 10 december till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1-27 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
2024-12-10 §§ 1-9,17-18, 20, 22-25  

 KUL 2024/1-25 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
Datum: 2024-12-10 §§10-16,19,21  

 

Sida 4 (27)



Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2025 
 

2025-01-21 

§ 3 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut till 
handlingarna. 
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§ 4 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av listan över inkomna skrivelser 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokoll nr 6/2024 Stockholms konstråd. Från sammanträde 
2024-12-05 

 §7 den 27 november 2024, Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott Nytt hyresavtal för kulturskolan i Bromma 

 Tjänsteutlåtande KS 2024_1094 
 §35 den 4 december 2024, Kommunstyrelsen Stockholms 

stads regler om arvoden m.m. för kommunala 
förtroendeuppdrag, anmälan av arvoden år 2025 (att gälla 
från och med 2025-01-01 

 Missivbrev till arvodesärendet 2025 
 Arvodesbelopp 2025 
 Stockholms stads regler om arvoden m m  för kommunala 

förtroendeuppdrag 2025 
 Ändring av regleringsbrev för budgetåret 2024 avseende 

Statens kulturråd 
 Expediering av regeringsbeslut I 22 Riktlinjer för statens 

bidrag till Stiftelsen Dansens Hus fr o m budgetåret 2025 
 Expediering av regeringsbeslut; Regleringsbrev för 

budgetåret 2025 avseende Riksarkivet 
 Skrivelse till Stockholms Stad angående Konstverket i 

Farsta - signerat 
 §31 den 2 december 2024, Kommunfullmäktige Uppföljning 

av budget 2024 - Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 
31 augusti(1844177) 

 R1 Utl Uppföljning av budget 2024 - Tertialrapport 2 med 
delårsbokslut per den 31 augusti(1784970) 

 §23 den 16 december 2024, Kommunfullmäktige 
Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna(1845453) 

 Bilaga 2 - Förslag till Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna, slutlig version(1806402) 

 Förvaltningschefens beslut om vidaredelegation fr.o.m. 
2025-01-01 

 Kopia för kännedom - Regleringsbrev för budgetåret 2025 
avseende Statens kulturråd 

 Expediering av kommunfullmäktiges beslut §26 den 16 
december 2024; Klimathandlingsplan 2030 – en rättvis 
omställning för ett Stockholm utan globalt klimatavtryck 

 Klimathandlingsplan 2030 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från arkivutskottet  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från arkivutskottet den 16 
januari till handlingarna. 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper den 13 januari till handlingarna. 
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§ 7 
Anmälan av protokoll från Rådet för 
funktionshinderfrågor  
KUL 2024/4 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från funktionshindersrådet 
den 17 december till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/4-7 Protokoll - Funktionshinderrådets protokoll. 
Datum: 20241217 
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§ 10 
Särskilda villkor för Stöd till de sverigefinska, samiska 
och tornedalska minoriteterna  
KUL 2024/1719 
 

Beslut  
Kulturnämnden fastställer särskilda villkor för Stöd till de 
sverigefinska, samiska och tornedalska minoriteterna i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 
(minoritetslagen) anges vilka områden som är förvaltningsområden. 
Stockholms stad ingår i förvaltningsområde för finska, meänkieli 
och samiska. Det betyder att staden bedriver ett särskilt arbete som 
främjar dessa språk. 
 
Kulturförvaltningen har sedan Stockholm blev förvaltningsområde 
fördelat statsbidrag till sverigefinska, tornedalska och samiska 
föreningar. Föreningarna har sökt medel för att göra aktiviteter och 
språkstärkande verksamhet inom språken finska, meänkieli och 
samiska. 
 
I stadens budget för 2025 har kulturnämnden tilldelats 500 tkr 
kronor av stadens medel att fördela till organisationer inom 
förvaltningsområdet. Medlen är ett komplement till statsbidraget för 
uppbyggnad av förvaltningsområden för finska, meänkieli och 
samiska. 
 
Alla stödformer inom kulturstödet följer riktlinjer som beslutas av 
kulturnämnden. Riktlinjerna består av generella villkor som gäller 
för alla stöd samt särskilda villkor som är specifika för varje 
stödform. 
 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till riktlinjer för stöd till de 
sverigefinska, samiska och tornedalska minoriteterna som dels 
omfattar de generella villkoren och dels särskilda villkor för detta 
stöd. Syftet med stödet är att stötta kulturaktiviteter inom språken 
finska, meänkieli och samiska. Stödet kan sökas av sverigefinska, 
finskromska, samiska och tornedalska organisationer, oavsett 
organisationsform. Stödet kan sökas för kulturprogram och 
aktiviteter som stärker de tre språken. 
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Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1719-1 Särskilda villkor för Stöd till de 
sverigefinska, samiska och tornedalska minoriteterna 
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§ 11 
Nya referenspersoner för bedömning av kulturstöd  
KUL 2024/1725 
 

Beslut  
Kulturnämnden utser Tove Sahlin, Meron Mangasha och 
Magdalena Jangard till referenspersoner för bedömning av 
kulturstöd. Uppdraget gäller från och med januari 2025 till och med. 
december 2025 med möjlighet till förlängning år 2025, i enlighet 
med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen föreslår att Tove Sahlin, Meron Mangasha och 
Magdalena Jangard utses till referenspersoner till stödformen för 
konstnärlig produktion och kulturarrangemang. 
 
Beredningen av stöd till konstnärlig produktion och 
kulturarrangemang innefattar bedömningar från referenspersoner. 
Syftet med referenspersonerna är att förstärka förvaltningens 
samlade bedömning av inkomna ansökningar. Referenspersonerna 
har en rådgivande roll och kan nomineras av allmänheten. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1725-1 (Godkänd - R 1) Nya referenspersoner för 
bedömning av kulturstöd 
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§ 12 
Kompletterande val av jury för Stockholms stads 
kulturpriser 2025  
KUL 2024/1583 
 

Beslut  
Kulturnämnden utser Karin Helander till ledamot i juryn för 
Stockholms stads kulturpriser för 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har i uppdrag att föreslå ledamöter och ordförande 
för Stockholms stads hederspriser, Bellmanpriset samt 
Cullbergpriset. Förslaget avser att utse en ny jurymedlem som 
ersätter en tidigare ledamot av prisjuryn 2025 beslutad i KuN 2023-
12-12 §15 (KUL/2023/1687). 
  
Eftersom en ledamot i juryn har bett att få pausa sitt uppdrag 
behöver kulturnämnden utse ytterligare en ledamot inför 2025 inom 
området kulturarbete för barn och unga. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden utser Karin Helander som ny 
ledamot i juryn för kulturpriserna för 2025. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1583-4 (Godkänd - R 1) Kompletterande val av 
ledamot till juryn för Stockholms stads kulturpriser 2025 
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§ 13 
Fyllnadsval till Stockholms konstråd  
KUL 2024/1265 
 

Beslut  
Nämnden utser Shiva Samadi (S) till ledamot och Elisabeth 
Reslegård (S) till ersättare i Stockholms konstråd för perioden till 
och med 2026-12-31. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms konstråd är ett rådgivande organ som biträder stadens 
nämnder, styrelser och bolag i frågor som rör konstnärlig 
gestaltning av byggnader och offentliga platser. Stockholms 
konstråd är ett politiskt sammansatt organ under kulturnämnden. 
Rådet består av sju ordinarie ledamöter och sju ersättare som utses 
av kulturnämnden. Mandattiden är fyra år och överensstämmer med 
de ordinarie valperioderna. 
 
Vid beställningar till Stockholm konst med ett enprocentsanslag 
över 500 tkr utses två politiker från Stockholms konstråd att ingå i 
samrådsgruppen för deltagande vid beslutsmöten i de konstnärliga 
gestaltningsuppdragen. 
 
Gunno Sandahl (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 
Stockholms konstråd. Nämnden ska därför utse en ny ledamot för 
perioden till och med 2026-12-31. 
 
Socialdemokraterna har föreslagit att ersättaren Shiva Samadi (S) 
väljs som ledamot och att Elisabeth Reslegård (S) väljs in som ny 
ersättare i Stockholms konstråd. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1265-2 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval till 
Stockholms konstråd 
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§ 14 
Handlingsplan för arbete mot rasism (KS 2024/1035)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/1657 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar kulturförvaltningens och Stadsarkivets 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett kulturnämnden att yttra sig över en 
remiss av Handlingsplan för arbete mot rasism. Handlingsplanen 
riktar sig mot samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Det 
övergripande målet är att Stockholm stads verksamheter ska vara 
fria från alla former av rasism. 
 
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet ställer sig bakom 
handlingsplanen. Att inte utsättas för rasism är en mänsklig 
rättighet. Att undanröja strukturer som verkar diskriminerande är 
även en förutsättning för att säkra alla stockholmares rätt till kultur. 
 
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet erbjuder trygga platser för 
olika former av samtal, möten och fri kulturutövning. Dessa platser 
är viktiga för att värna de demokratiska värdena och för att 
motverka rasism och diskriminering. För att värna demokratiska 
värden är det viktigt att stadens invånare kan urskilja trovärdiga 
källor från propaganda, desinformation och försök att skapa 
polarisering och rädsla mellan medborgarna. Här är arkiv, bibliotek 
och museer som tillgängliggör fakta och korrekta, vederhäftiga 
uppgifter viktiga aktörer. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att 
nämnden beslutar 

1 Att återremittera förvaltningens förslag till remissvar 
2 Att delvis avslå förvaltningens förslag till remissvar 
3 Att därutöver anföra följande 
  
Stockholm ska vara en stad fri från alla former av rasism, 
antisemitism och diskriminering. I arbetet för att uppnå det 
behövs en styrande handlingsplan med tydliga mål, i likhet 
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med andra centrala styrdokument i staden. Men för att det ska 
bli mer än bara en pappersprodukt behövs det konkretion och 
uppföljningsbara mål. Det saknas i den handlingsplan som nu 
läggs fram av den rödgröna majoriteten. 
  
Att nu överlåta till nämnderna och bolagen att sina 
verksamhetsplaner själva sätta upp mål och aktiviteter 
innebär att inget händer förrän tidigast 2026. Samtliga 
nämnder och bolag i staden har redan färdigställt sina 
verksamhetsplaner för året. Detta innebär att hela 
mandatperioden kommer att ha gått innan programmet mot 
rasism ens börjat omsättas i praktisk handling. Det är i 
nuläget även oklart vad som ska rapporteras till fullmäktige 
gällande handlingsplanens implementering. 
  
En handlingsplan som ska göra skillnad behöver vara konkret 
och ha tydliga målsättningar, uppföljningsbara indikatorer 
och en tydlig redovisning av implementeringen till 
fullmäktige. Den föreslagna planen i dess nuvarande form 
brister på samtliga dessa punkter. Därför kräver vi att denna 
revideras samt att en särskild strategi mot antisemitism tas 
fram av staden. 

  
3) Emelie Wassermann (SD) föreslår att kulturnämnden avslår 
förvaltningens tjänsteutlåtande, och anför därutöver följande 

  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen 
lyfts särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, 
antiziganism, islamofobi och rasism mot samer. 
  
Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av 
rasism bör bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, 
och vi ställer oss bakom urvalet men vill även inkludera 
gruppen som berörs av svenskfientlighet. Det vill säga 
svenska medborgare utan invandrarbakgrund som utsätts för 
glåpord och nedsättande uttryck. Dessa problem är som mest 
påtagliga i grundskolor i invandrartäta områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av 
rasism. Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot 
en religion kan betraktas som rasism, utan menar snarare att 
det rör sig om fördomar eller felaktiga stereotyper. 
Sverigedemokraterna anser att alla människor som följer 
svenska lagar, normer och värderingar ska behandlas med 
respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt kan samhället 
inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-
krigare, internationellt efterlysta och sanktionerade imamer 
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som föreläser hos skattefinansierade islamiska föreningar 
samt moskéer med kopplingar till organisationer med oklar 
finansiering. Vidare finns kopplingar mellan Iran, Muslimska 
brödraskapet och gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade 
mot synagogor. Dessa är exempel på rörelser som själva anser 
sig beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja 
mellan å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell 
och språklig integration i Sverige, och å andra sidan en 
separatistisk och politisk-ideologisk islamism. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Niclas Peyron (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Emelie Wassermann 
(SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 

Alla människors lika rätt och värde är grunden för 
Centerpartiets politik. Stockholm ska vara en öppen stad med 
plats för nya Stockholmare. Att människor från olika delar av 
världen ska få bosätta sig i Stockholm är en självklarhet för 
Centerpartiet, oavsett om det handlar om att fly undan 
konflikter och förtryck eller att söka lycka, familj och arbete. 
Stockholm ska vara en tolerant stad där alla får vara vem de 
vill, älska vem de vill och välja fritt hur de vill leva sina liv. 
  
Centerpartiet delar kulturförvaltningens synpunkter om att 
kulturen, och platser som bibliotek och museum, spelar en 
viktig del i att värna demokratiska värden och att motverka 
rasism och diskriminering. 
  
Vi välkomnar en handlingsplan mot rasism som syftar till att 
stärka och utveckla stadens arbete mot rasism och som riktar 
sig mot samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Däremot tror 
Centerpartiet på ett minskat regelkrångel och det gäller inte 
minst för kommunens interna arbetssätt, där pappersarbetet 
och byråkratin måste vara smal men samtidigt vass. När nya 
metoder och styrdokument ska implementeras finns en risk att 
byråkratilasset för våra verksamheter sväller till orimliga 
proportioner. Handlingsplanen mot rasism är kopplad till 
Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna, 
men vi kan inte riktigt förstå varför handlingsplanen inte 
implementerades direkt i programmet. För många olika 

Sida 17 (27)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2025 
 

2025-01-21 

styrande dokument riskerar att göra det svårt för 
verksamheterna med den potentiella konsekvensen att viktiga 
reformer förblir ogjorda. Stockholms stad behöver inte fler 
riktlinjer och program, snarare färre. Med en tydlig 
prioritering av mål som är samordnade och lätta att följa upp 
skapar vi ett strukturerat och målmedvetet arbete över hela 
staden. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av 
rasism som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma 
innehåller definieringar som kan uppfattas ha olika tyngd. 
Ordet hat används till exempel kopplat till afrofobi, 
antisemitism och rasism mot samer, men islamofobi benämns 
endast som fördomar och fientlighet mot islam och muslimer. 
Det kan tolkas som att olika typer av rasism väger olika tungt. 
Centerpartiet ser ett behov av detta förtydligas och att 
konsekventa begrepp används. Vi kommer aldrig att 
acceptera att människor får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi eller andra skadliga fördomar. 

 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1657-2 (Godkänd - R 1) Handlingsplan mot 
rasism. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2024/1657-1.2 KS 2024/1035 Bilaga 1 
 KUL 2024/1657-1 Följebrev Handlingsplan för arbete mot 

rasism, KS 2024/1035. Remisstid 2025-02-13 
 KUL 2024/1657-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2024/1035 Tjänsteutlåtande 
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§ 15 
Motion om att bygga upp klocktornet i Hagastaden (KS 
2024/691)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Remisstid 2025-02-14 
KUL 2024/1012 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar svaret på skrivelsen till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dennis Wedin (M) har i en motion till kommunfullmäktige förslagit 
att klocktornet, som utgjort en del av den nu rivna stationsmiljön i 
Norra stationsområdet, ska återuppbyggas. Motionären föreslår att 
berörda nämnder får i uppdrag peka ut en placering i Norra 
Stationsparken. Vidare föreslås att klocktornets återuppbyggnad 
finansieras inom budgetramen för Hagastadenexploateringen. 
  
Kulturförvaltningen har inga invändningar mot uppförandet av ett 
klocktorn i Norra Stationsparken, förutsatt att det framgår att det 
handlar om ett nybyggt klocktorn, om än byggt utifrån ritningar av 
det rivna tornet och med tegel från det rivna tornet. 
  
Kulturförvaltningen ser dock inte något syfte med ett sådant projekt 
ur kulturmiljösynpunkt – en återuppbyggnad enligt förslaget 
innebär inte ett bevarande. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Niclas Peyron (L), Emelie Wassermann (SD) och 
Jonas Naddebo (C)föreslår (se beslutet). 
  
2) Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att nämnden tillstyrker motionen, 
och anför därutöver följande: 
  

Hagastaden är ett av Stockholms stads allra största och mest 
komplicerade stadsutvecklingsområden. Det är långa ledtider 
under olika politiska majoriteter. Norra Stationsparken är 
exempelvis en av Stockholms stads större parksatsningar. 
Parken byggs i etapper, och planeras vara färdigbyggd 2029. 
Återuppbyggnaden av Klocktornet, som var en del av 
stationsbyggnaden i Norra station, skapade ett så stort 
engagemang att Stockholms stad fortfarande har tegelstenarna 
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magasinerade. Detta efter beslut som fattades under den M-
ledda majoriteten mandatperioden 2010–2014. 
  
Det senaste politiska beskedet som getts kring Klocktornet är 
från den 3 april 2014. Det var att Klocktornet skulle 
återuppbyggas nära dess ursprungliga plats. Beskedet innebar 
vidare att staden kommer att ansvara för att 
återuppbyggnaden sker och att kostnaden för 
återuppbyggnaden på 11,7 mnkr tas inom ramen för 
Hagastadsexploateringen. 
  
Något annat besked än detta har inte lämnats av politiken, 
oavsett färg på styret. Att Klocktornet ska återuppföras i 
enlighet med den inriktning som slogs fast år 2014 är en 
självklarhet för Moderaterna. Något aktivt beslut om att ändra 
denna inriktning har vi nämligen inte sett från vänsterstyret, 
varken den här mandatperioden eller perioden 2014–18. 
  
I den mån det, trots kommunfullmäktiges beslut, inte är 
fysiskt möjligt att återuppbygga klocktornet i Norra 
Stationsparken, så måste berörda nämnder peka ut en 
alternativ placering med koppling till motsvarande historiska 
epok och därefter genomföra återuppbyggnaden inom 
budgetramen för Hagastadenexploateringen. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Niclas Peyron (L), Emelie 
Wassermann (SD) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Kristina Lutz m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1012-2 Motion om att bygga upp klocktornet i 
Hagastaden. Svar på remiss 

 KUL 2024/1012-1.1 Motion om klocktornet i Hagastaden 
 KUL 2024/1012-1 Följebrev Motion om att bygga upp 

klocktornet i Hagastaden, KS 2024/691. Remisstid 2025-02-
14 

 KUL 2024/1012-3 Bilaga 2 Remiss beträffande förslag till 
detaljplan för Vasastaden 1:16 mm (Norra Station) i 
stadsdelen Norrmalm. Dnr. 4.1/2765/2009, S-DP 2009-
02013-54 
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 KUL 2024/1012-4 Bilaga 3 Rivningsdokumentation, 
Vasastaden 1:16, Norra station, expeditionsbyggnader och 
godsmagasin, Norra stationsgatan 60. Dnr. 4.4/3015/2013 
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§ 16 
Motion om kulturljudzon och idrott på Frihamnspiren (KS 
2024/878)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Remisstid 2025-02-11 
KUL 2024/1528 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har mottagit en remiss av Motion om kulturljudzon 
och idrott på Frihamnspiren, för yttrande till kommunstyrelsen. 
Motionären Jonas Naddebo (C) har identifierat Frihamnspiren som 
en lämplig plats för konst, kultur, kreativitet och nöje. Motionären 
föreslår att inrätta en kulturljudzon enligt Malmömodellen på 
Frihamnspiren, att utreda möjligheten att skapa fler flexibla 
idrottsanläggningar i området samt att utreda möjligheterna för 
nattklubbs- eller livescensverksamhet i stadens egna fastigheter på 
Frihamnspiren. 
 
Kulturförvaltningen är positiv till att Stockholm ska vara en 
nattklubbs- och livescensvänlig stad. I Frihamnen har ett antal 
etableringar och initiativ lagt grunden till vad som skulle kunna 
utvecklas till ett kultur- och nöjeskluster. Kulturförvaltningen anser 
att en vidareutveckling av Frihamnen som besöksmål, med fler 
etableringar i den riktningen även skulle ge befintliga verksamheter 
bättre förutsättningar att lyckas. Frihamnspiren är ett av få stadsnära 
områden med potential att hantera höga ljudnivåer och skulle 
således kunna utgöra en zon för nattliv. Kulturförvaltningen anser 
att detta ligger i linje med den utredning som 
stadsbyggnadskontoret genomfört 2023, där utpräglade 
verksamhetsområden pekas ut som platser med bättre 
förutsättningar för ett livligt nattliv. 
 
Slutligen anser kulturförvaltningen att det mesta av motionärens 
förslag ingår i Stockholms stads strategi för nattklubbar och 
livescener (2021). I strategin finns beslutade åtgärder som syftar till 
att underlätta för nattklubbar och livescener att starta upp och 
bedriva verksamhet. Detta arbete anser förvaltningen bör fortsätta. 
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Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Niclas Peyron (L) och Emelie Wassermann (SD) 
föreslår (se beslutet). 
  
2) Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) föreslår att 
nämnden beslutar: 
  

1 Att delvis bifalla förvaltningens remissyttrande 
2 Att bifalla motionen i sin helhet 
3 Att därutöver anföra 
  
Centerpartiet vill inledningsvis tacka kulturförvaltningen för 
remissvaret och välkomnar att fler delar vår syn på 
Frihamnen i allmänhet, och piren i synnerhet, som en plats 
med stor potential för kultur, kreativitet, nöje och rekreation. 
Vi uppskattar också att kulturförvaltningen lyfter fram det 
pågående arbetet med kulturlotsar, de redan etablerade 
verksamheterna i området och möjligheterna att ge ytterligare 
verksamheter tillfälliga lov i väntan på att 
detaljplaneprocessen i området fortsätter. 
  
Stadsbyggnadskontorets utredning ”Zoner med högre 
ljudnivåer från nattlivet” från 2023, som förvaltningen 
refererar till i sitt remissvar, menar vi delvis landar i fel 
slutsats kring begreppen – men lyfter däremot flera aspekter 
som talar för en vidareutveckling av Frihamnspiren, som att 
befintliga verksamhetsområden i staden likt Frihamnen har 
bättre förutsättningar för att hantera störningar från ett ljudligt 
nattliv. Bakom begreppet ”kulturljudzon” menar vi att det 
finns ett underliggande behov av långsiktighet och tydliga 
viljeyttringar från stadens sida, när det kommer till 
långsiktiga etableringar av kultur-, nattlivs- och nöjesscener. 
De existerande aktörerna i Frihamnen har som 
kulturförvaltningen nämner just tillfälliga lov, och därför 
påpekar vi åter vikten av att områdets status som en nod för 
nöje under utveckling får en varaktig ställning när ny 
detaljplan tas fram. 
  
Vi vill även lyfta betydelsen av att inkludera fler lokaler och 
mer utrymme för idrott i Frihamnens vidareutveckling. Med 
tanke på den akuta bristen på idrottsanläggningar i 
Stockholm, ser vi stora möjligheter att kombinera idrott och 
kultur i flexibla lokallösningar som kan användas för olika 
ändamål vid olika tidpunkter. Det skulle inte bara främja 
hälsa och rörelse utan också stärka Frihamnens attraktivitet 
som en mötesplats för alla åldrar. 
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Vi ser fram emot ett fortsatt konstruktivt samarbete med 
kulturförvaltningen och andra berörda aktörer i denna 
process. Frihamnspiren har en unik potential att bli en 
levande nod för både kultur och idrott, och genom att 
kombinera våra gemensamma insatser kan vi skapa ett 
område som bidrar till Stockholms attraktivitet under dygnets 
alla timmar. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Niclas Peyron (L) och Emelie 
Wassermann (SD). 
  
Reservationer 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1528-2 (Godkänd - R 1) Motion om 
kulturljudzon och idrott på Frihamnspiren, KS 2024/878. 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2024/1528-1 Följebrev Motion om kulturljudzon och 
idrott på Frihamnspiren, KS 2024/878. Remisstid 2025-02-
11 

 KUL 2024/1528-1.1 Motion om kulturljudzon och idrott på 
Frihamnspiren 
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§ 17 
Skrivelse om bibliotekets nya webbplats  
Svar på skrivelse från Isabel Smedberg Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas Naddebo (C) och Tapani 
Juntunen (SD) 
KUL 2024/1612 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Isabel Smedberg Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas 
Naddebo (C) och Tapani Juntunen (SD) har lämnat in en skrivelse 
till kulturnämnden 2024-11-12. Skrivelsen rör utvecklingen av 
Stockholms stadsbiblioteks webbplats och avsaknad av 
funktionalitet som erbjöds på den gamla webbplatsen. Betydelsen 
av att kunna spara titlar för framtida läsning betonas. 
 
Svar önskas på följande frågeställningar: 

 När kan vi förvänta oss att de funktioner som fanns 
tillgängliga på den tidigare webbplatsen återinförs? 

 Varför har åtgärder för att återställa dessa funktioner dröjt så 
länge? 

 Utfördes en noggrann konsekvensanalys innan den nya 
webbplatsen lanserades, speciellt med avseende på hur 
förändringarna skulle påverka möjligheten till inspiration 
och upptäckt av nytt material? 

 
Stockholms stadsbibliotek har arbetat med kontinuerliga 
förbättringar av tjänsterna under sommaren och hösten. Den 
efterfrågade funktionalitet som lyfts i skrivelsen är nu tillgänglig. 
 
Bibliotekets söktjänst lanserades i slutet av juni 2024. Det tekniska 
landskapet med tillhörande integrationer är komplext med flera 
beroenden. Under perioden har underliggande system drabbats av 
driftsproblematik vilket har påverkat utvecklingsarbetet. Merparten 
av de efterfrågade funktionerna driftsattes i slutet av oktober 2024. 
 
Livscykelhanteringen av ingående system har krävt en noggrann 
konsekvensanalys där säkerhet och nödvändig funktionalitet har 
prioriterats. Det har hela tiden varit möjligt att söka och finna 
litteratur och information via Stockholms stadsbibliotek. 
Utvecklingen har fokuserat på en tillgänglighetsanpassad och 
GDPR-säkrad webbplats som möjliggör kontinuerlig 
tjänsteutveckling utifrån en flexibel arkitektur som kan fungera som 
navet i bibliotekets tekniska infrastruktur och tjänster till 
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stockholmarna. Det har helt enkelt varit absolut nödvändigt att 
prioritera. Nu arbetar Stockholms stadsbibliotek med kontinuerliga 
förbättringar av gränssnitt och funktioner för att bidra till inspiration 
och upptäckt av nytt material utifrån en stabil bas. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Särskilda uttalanden 
Niclas Peyron (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Inledningsvis vill vi tacka Kulturförvaltningen för ett 
uttömmande svar på vår skrivelse. Vi är givetvis glada över 
att de funktioner som vi efterfrågade nu finns tillgängliga på 
plattformen. Vi noterar också att flera av funktionerna som vi 
efterfrågade i vår skrivelse har färdigställts efter det att 
skrivelsen lämnades in, som att återskapa låntagarnas 
favoriter, och att kunna skapa och ta bort favoriter samt flera 
sökfilter. 
  
Funktionaliteten på webbplatsen är avgörande för att 
människor ska vilja använda den och därmed ta del av 
bibliotekets utbud. En fungerande hemsida gör att fler 
människor i vår stad kan upptäcka läsning och kultur, vilket 
är något vi värderar högt. 
  
Slutligen är det givetvis välkommet att biblioteket fortsätter 
arbetet med att förbättra plattformen och dess 
användarvänlighet och vi hoppar att dessa förblir stabila och 
driftssäkra. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1612-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
bibliotekets nya webbplats 

 KUL 2024/1612-1 Skrivelse inlämnad på kulturnämnden 
2024-11-12 om bibliotekets nya webbplats 
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§ 18 
Information och övriga frågor  
Skrivelser 
Niclas Peyron (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo 
(C) lämnade in en skrivelse om stadens motståndskraft mot 
"bokbedragare". 
Kulturnämnden beslutade att överlämna skrivelsen till förvaltningen 
för beredning. 
  
Information 
Maria Jansén informerade nämnden om Förintelsens minnesdag på 
Raul Wallenbergs torg den 27 januari. 
Joanna Sandell Wright berättade om invigningen av årets Vårsalong 
den 13 februari kl 17. 
Patrik Liljegren berättade om Kungsholmens nya kulturhus på St 
Göransgatan, som invigs den 22 januari. 
Daniel Forsman informerade nämnden om nyinvigningen av 
Hornstulls bibliotek 29 januari kl 10, och tillkännagivandet av årets 
Stockholm Läser-bok den 30 januari på Tranströmerbiblioteket. 
  
Ordförande Torun Boucher (V) och ledamoten Kristina Lutz (M) 
tackade ledamoten Hanna Werner (M), som avslutar sitt uppdrag i 
kulturnämnden. 
 

Sida 27 (27)



Digitala signaturer
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Laila Kristina,Lutz 2025-01-29
Torun,Boucher 2025-01-28


		2025-01-29T16:03:18+0100




